
Emlékeztető 

HUNATiP online munkamegbeszélés, 2023 március 14. 

 

Résztvevők: Bozánné Dr. Békefi Emese; Dr. Urbányi Béla; Dr. Váradi László 

A megbeszélés főbb megállapításai és a résztvevők által elvégzendő feladatok az alábbiakban 

foglalhatók össze: 

 

1. A HUNATiP a MAHOP Plusz program Monitoring Bizottságába tagként Dr. Szűcs 

Istvánt, póttagként Bozánné Dr. Békefi Emesét javasolja. 

• Emese megküldi a MAHOP Plusz IH-nak a szükséges dokumentumokat a mai napon.  

 

2. A korábban elhatározottak értelmében szükség van a tagsági kör bővítésére, ami első 

körben a hazai halgazdálkodás meghatározó intézményeit és szervezetit érinti figyelembe 

véve azt, hogy eddig csak a MATE vált a HUNATiP tagjává. További tagok csatlakozását 

elősegítendő, résztvevők az alábbiakat fogják elvégezni: 

• Emese megküldi a résztvevőknek a HUNATiP jelentkezési lapját.  

• Béla egyeztet a MA-HAL és a MOHOSZ illetékes vezetőivel. 

• Emese megküldi a jelentkezési lapot Dr. Stündl Lászlónak, aki korábban jelezte, hogy 

a Debreceni Egyetem csatlakozik a HUNATiP-hoz. 

A második körben nem zárjuk ki innovatív vállalkozások csatlakozását, azonban a felvétel 

kritériumokhoz lesz kötve, ami a vállalkozás innovációs készségét és elkötelezettségét illeti.  

• Béla ki fog dolgozni egy a vállalkozások felvételéhez szükséges kritériumrendszert. 

 

3. Résztvevők egyetértenek abban, hogy az EATiP az európai akvakultúra fejlesztés egyik 

meghatározó szervezete, így alapvető fontosságú az aktív kapcsolat tartása és erősítése az 

EATiP-el. Fontos, hogy a HUNATiP tagdíja (2000 €/év) kifizetésre kerüljön. 

• Béla intézkedik az EATiP tagdíj átutalásáról. 

• Laci a következő HUNATiP megbeszélésen ad tájékoztatást a MiP meeting-ről és az 

EATiP együttműködés erősítésének lehetőségéről.. 

 

4. A HUNATiP tevékenységének aktivizálása érdekében a korábbi terveknek megfelelően 

szükséges, hogy az ágazat innovációját elősegítendő szakmai kiadványokat jelentessünk 

meg és szakmai rendezvényeket szervezzünk. Ennek érdekében résztvevők az alábbi 

feladatok elvégzését határozták el: 

• Laci összeállít egy listát (prioritási sorrendbe állítva) azokból az EU-s kiadványokból, 

amelyeket magyarra fordítva elektronikus és nyomtatott változatban megjelentetnénk. 
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• Béla szakfordító kollégák közreműködésével lefordíttatja a kiválasztott anyagokat, 

majd a fordítást Emese és Laci lektorálja. 

• A kiadványok egységes formátumban jelennek meg, amely tervezetét Emese Molnár 

Zsuzsival kidolgoztatja. 

• Szakmai rendezvény megszervezéséről a következő HUNATiP vezetőségi ülésen 

döntünk. 

A tervezett munkához egyelőre csak a pályázaton elnyert 150.000 Ft. áll rendelkezésre. Az 

összeg felhasználására vonatkozó szerződéskötésnek az elnök külföldi útja miatti 

meghosszabbítása érdekében Emese intézkedett. Így a szerződéskötésre áprilisban kerülhet 

sor. A kiadványokra és a rendezvényekre fordítható összegek növelésére a tagdíjak és további 

pályázatok teremthetnek lehetőséget.  

 

5. A kiadványok megjelentetéséhez kapcsolódóan a HUNATiP a NACEE-val együttműködve 

kidolgozhatja egy angol nyelvű szakkönyv kéziratát, amit a Springer kiadó jelentetne 

meg. A könyv alapvető témája a kelet európai tógazdálkodás megismertetése lenne. A munka 

alapos tervezést igényel, amely elkezdésének érdekében az alábbiak szükségesek: 

• Béla ír egy szinopszist, majd egyeztet a kiadó képviselőjével Lőrinczi Évával a 

feltételek tisztázása (terjedelem, határidők stb.) érdekében. 

• A feltételek tisztázását követően Béla koordinációjával kezdődhet a munka NACEE 

tagok bevonásával. 

 

6. A HUNATiP aktívan részt vesz az Aquaculture Europe 2023 konferenciájának 

szervezésében, fontos lenne azonban magyar kormányzati intézmények támogatására annak 

érdekében, hogy a magyar halgazdálkodási ágazat, illetve Magyarország méltó módon és 

színvonalasan jelenjen meg a bécsi konferencián, illetve szakkiállításon. Ennek érdekében az 

alábbi feladatok elvégzése szükséges: 

• Laci és Emese elkészít egy tervezet a Trade Show-n való megjelenésre vonatkozóan 

(terület, arculat, program stb.). 

• Béla tisztázza a konferencia vendégei számára ajánlott magyarországi programot 

(Kisbajcs, Sopron). 

• Béla készít egy levéltervezetet a potenciális támogatók (MA-HAL, MOHOSZ, 

Agrárminisztérium) számára. 

Fontos, hogy a szakmai konferencia szekcióiban minél aktívabb magyar részvételt 

biztosítsunk elsősorban szóbeli előadások keretében. Ezért a magyar szekcióvezetők (Halasi-

Kovács Béla, Horváth Ákos, Urbányi Béla és Váradi László, akik mindannyian HUNATiP 

tagok) minél több résztvevőt (közöttük minél több magyart) nyerjenek meg a konferencián 

való részvételre és előadás megtartására. Ezt elősegítendő fontos feladatok a következők: 

• A HUNATiP tag szekcióvezetők egyeztetése és egymás munkájának segítése. 

• Béla elküld egy szakértői adatbázist a HUNATiP-es szekcióvezetőknek. 
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7. A HUNATiP honlap aktualizálásának és bővítésének érdekében az alábbi feladatok 

szükségesek: 

• Emese egyeztet a honlap fenntartóval Michael-el a honlap szerkesztésével 

kapcsolatban, amit a továbbiakban célszerűen Molnár Zsuzsi végezne.  

• Laci és Emese javaslatot tesz arra, hogy a honlap mely fejezeti kívánják meg a 

módosítást. 

 

8. A mai megbeszélésen elhatározott programok további szervezése, illetve általában a 

HUNATiP tevékenységének aktivizálása érdekében tervezzük, hogy az év első felében 

szervezünk egy online és egy személyes HUNATiP megbeszélést, amelynek érdekében az 

alábbi feladatok elvégzése szükséges: 

• Emese Doodle programmal felméri, hogy az április 17-vel kezdődő héten melyik nap 

lenne legalkalmasabb a tagoknak. 

• Előkészítünk egy személyes megbeszélést a HAKI Napokat megelőző délutánra, ami 

egy vacsorával zárulna. 

• Laci elkészíti az online megbeszélés programját, amit ebben körben véglegesítünk. 

 


